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“GELECEĞİ PARLAK BİR 

ORDU
İNŞA EDİYORUZ”

“Doğallığını koruyan kıyılarımız, gelişmeye açık deniz turizmi, yayla turizmi, 
trekking, yamaç paraşütü, kamp ve karavan turizmi, su altı dalış turizmi, kano 

ve rafting gibi etkinliklere imkân sağlayacak unsurlarıyla Ordu, geleceği parlak 
şehirlerin başında yer alıyor. Düşünen, üreten ve yarışan bir şehir inşa ediyoruz.” 

“Çalışmalarımızın birinci unsuru üretim ve verimlilik üzerine oldu. Öncelikle 
zihniyetin değişmesi ve insanımızı kırsal kesimde hayvancılığa, et-süt üretimine, 

eko-turizme yönlendirmek ve teşvik etmek için projeler uygulamaya başladık. Çok 
süratli olarak 4 şirket kurduk. Nitelikli tarım için ORTAR, çağdaş turizm faaliyetleri 

için ORTUR, yazılım ve teknoloji için ORYAZ, enerji ve altyapı için OREN.”

ORDU BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI DR. MEHMET HİLMİ GÜLER:
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T ürkiye’nin doğası, denizi, sahip ol-
duğu ambiyans ve diğer pek çok 
özellikleriyle önemli şehirlerin-
den birisi olan Ordu, mavi ile ye-

şilin kucaklaştığı bir turizm bölgesi. Fındı-
ğın başkenti olan Ordu, aynı zamanda bir 
bal ve balık diyarı. Türkiye ekonomisine de 
önemli katkıları olan Ordu, pandemi krizi-
ne rağmen 1 milyon turiste ulaşmayı hedef-
liyor. Ordu’da hedef; turizmi 12 aya yayabil-
mek. Ordu Büyükşehir Belediye Başkanı Dr. 
Mehmet Hilmi Güler, Ordu’ya yönelik hiz-
metlerini ve ileriye yönelik hedeflerini Eko-
vitrin’e anlattı.

Cennetten adeta bir köşe olan ve fındı-
ğın başkenti Ordu’yu kısaca anlatır mısı-
nız? Ordu hangi özellikleriyle ön plana çı-
kıyor? 

Ordu, mavi ile yeşilin kucaklaştığı, insa-
nı ve doğasıyla çok başka bir dünya. Diğer 
Karadeniz şehirlerine oranla kendini hay-
li geliştirmiş ve daha gelişmeye de açık olan 
güzide bir şehrimiz. Türkiye’nin doğasıyla, 
deniziyle, coğrafyasıyla ve ambiyansıyla in-
sana yaşama keyfi veren en güzel şehirler-
den biri. 

Ordu bir bal, balık ve fındık diyarı. Dün-
ya bal üretiminde Türkiye, Çin’in ardından 
dünya ikincisi olurken, Türkiye’de ise Ordu 
ili en fazla bal üretimiyle birinciliğini sür-
dürüyor. Karadeniz denildiğinde akla gelen 
sembollerden biri de hiç şüphe yok ki balık. 
Balığın en güzel ve lezzetli yenilen noktası 
ise Ordu’dur. Gerek balık çeşitliliği gerekse 
de doğal ve sakin koylarımızda Türkiye’nin 
ve Karadeniz’in en lezzetli balık çeşitleri Or-
du’da bulunuyor. 

Fındık Ordu’da herşey. Fındık apayrı bir 
dünya. 1810-1815 yıllarında ilk zirai dikimle-
ri yapılan ve bugün 110 binin üzerindeki fın-

FINDIKTA TÜRKİYE’DE VE 
DÜNYADA BİRİNCİYİZ: 

“Tarıma dayalı sanayimizde 
bizim için en önemlisi 

fındık. Çünkü, Türkiye fındık 
üretiminin yüzde 35’ini biz 

gerçekleştiriyoruz. Türkiye’de 
ve dünyada fındık üretiminde 
birinciyiz. Fındıktan da çok 
ciddi bir ihracat yapıyoruz. 

Fındığı mamul ve yarı mamul 
ürün olarak da işliyoruz.”
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dık üreticisi tarafından ortalama 166 bin ton 
fındık üretimi gerçekleştirilen Ordu, tek ba-
şına Türkiye fındığının yüzde 35’ini sağlayan 
şehir. Bu bakımdan dünyada da tek. 

Son yıllarda Karadeniz’de turizm pasta-
sındaki payı en hızlı artan illerin başında 
Ordu geliyor. 2018 yılında Ordu’da konakla-
yan yerli turist sayısı 737 bin 694 iken, 2019 
yılında bu sayı yüzde 15’lik artışla 849 bin 
695 oldu. 2020 yılındaki hedefimiz 1 milyon 
turistti ancak pandemi sebebiyle bu yıl bu 
rakama ulaşamamış olsak bile hedefimiz-
den sapma yok. 

Kısacası, doğallığını koruyan kıyılarımız, 
gelişmeye açık deniz turizmi, yayla turizmi, 
trekking, yamaç paraşütü, kamp ve karavan 
turizmi, su altı dalış turizmi, kano ve rafting 
gibi etkinliklere imkân sağlayacak unsurla-
rıyla Ordu, geleceği parlak şehirlerin başın-
da geliyor. 

DÜŞÜNEN, ÜRETEN, 
YARIŞAN ORDU

Ordu Büyükşehir Belediyesi olarak ta-
mamlanan, yapımı devam eden ve hedef-
lediğiniz projeler hakkında bilgi verir mi-
siniz? 

Göreve gelmemizin hemen ardından viz-
yonumuzu ‘Düşünen Ordu, Üreten Ordu, Ya-
rışan Ordu’ olarak belirledik. 

Bu vizyon doğrultusunda stratejimizi ‘Ye-
nilenebilir Enerji’, ‘Yüksek Teknoloji’, ‘Nitelik-
li Tarım’, ‘Çağdaş Turizm’ olarak 4 ana un-
sur olarak ortaya koyduk. 

Asfalt, yol, kaldırım, çöp gibi klasik beledi-
ye çalışmaları dışında il genelinde ekonomik 
ve istihdam üzerine tüm potansiyel imkan-
lar belirlenerek çalışma başlattık. Bunun 
için önce zihniyet değişimini ön plana aldık 
ve insanımızı düşünmeye, üretmeye ve ya-
rışmaya teşvik ettik. Yeni dönemde tarım 
alanında gelir getiren projelere yoğunlaş-
tık. Çalışmalarımızın birinci unsuru üretim 
ve verimlilik üzerine oldu. Öncelikle zihniye-
tin değişmesi ve insanımızı kırsal kesimde 
hayvancılığa, et-süt üretimine, eko-turizme 
yönlendirmek ve teşvik etmek için projeler 
uygulamaya başladık. Çok süratli olarak 4 
şirket kurduk. Birincisi; nitelikli tarım için 
ORTAR, çağdaş turizm faaliyetleri için OR-
TUR, yazılım ve teknoloji için ORYAZ, enerji 
ve altyapı için OREN’i kurduk. 

OREN ile Yenilenebilir Enerji, Hidroelekt-
rik enerji, Rüzgar enerjisi, Güneş enerjisi, 
ORTAR ile nitelikli tarım, yerli üretim, istih-
dam, katma değerli ürünler, ORTUR ile çağ-
daş turizm, 3 ay değil, 12 ay Ordu, doğa gü-
zellikleri, tarihi eserler, ORYAZ ile yüksek 
teknoloji, akıllı şehir, girişimcilik ve yazılım 
alanlarında sıkı bir çalışma başlattık ve ke-

sintisiz sürdürüyoruz. Kısacası; 4 şirketimiz 
ile tüm imkanlarını Ordu’muzun ekonomik, 
sosyal, istihdam alanlarının büyütülmesi 
için seferber ettik. Tek hedefimiz, üretim ve 
istihdama yönelik ‘Düşünen, Üreten ve Yarı-
şan Ordu’yu gerçekleştirmek.

“İLK ETAPTA YAYLALARIMIZI 
KIŞ TURİZMİNE AÇTIK”

“4 mevsim Ordu” projesiyle Ordu’ya yı-
lın 12 ayı turist çekmeyi hedefliyorsunuz? 
Proje hakkında bilgi alabilir miyiz? 

İklim ve sosyolojik şartlar sebebiyle Or-
du’da turizm yaz döneminde 3 ay ile yaşa-
nıyordu ve turizm denilince de akla sade-
ce deniz geliyordu. Biz bunun dışına çıkarak 
vizyonu değiştirdik. Günümüzde turizmin 
çeşitlendiği ve deniz unsurunun dışında 
farklı konseptler geliştirildiği bir zaman-
da biz geri kalamazdık. Kış turizmi, doğa 
turizmi ve eko turizme yönelik çalışmala-
ra ağırlık verdik. İlk etapta yaylalarımızı kış 
turizmine açtık. Türkiye’nin denize ve hava-
alanına en yakın yaylası olan 2000 rakım-
lı Çambaşı yaylasında Büyükşehir Belediye-
si iştiraki ORBEL’in yüzde 30 ortak olduğu, 
Ordu Sanayici İş Adamları Derneği ile bir-
likte kurulan şirket vasıtasıyla temeli atı-
lan 650 dönüm arazi üzerine oluşturulan 
komplekste 5 yıldızlı bir otel inşaa ediyo-

Ordu Büyükşehir Belediye Başkanı Dr. Mehmet Hilmi Güler, Ordu’ya yönelik projelerini Ekovitrin Medya Grubu Yönetim Kurulu Bşk. Yardımcısı Şeref Özata’ya açıkladı.
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“İklim ve sosyolojik şartlar sebebiyle 
Ordu’da turizm yaz döneminde 3 ay 

yaşanıyordu ve turizm denilince de akla 
sadece deniz geliyordu. Biz bunun dışına 
çıkarak vizyonu değiştirdik. Günümüzde 
turizmin çeşitlendiği ve deniz unsurunun 

dışında farklı konseptler geliştirildiği 
bir zamanda biz geri kalamazdık. Kış 
turizmi, doğa turizmi ve eko turizme 

yönelik çalışmalara ağırlık verdik. İlk 
etapta yaylalarımızı kış turizmine açtık.”
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ruz. Temelini attığımız otelin kaba inşaatı ta-
mamlanmak üzere.

5 yıldızlı otelin yanında atıl durumda bir ka-
yak tesisi bulunuyordu. Biz bunu yeniden ele 
aldık ve 4 adet olan pist sayısını 15’e, toplam 5 
km olan pist uzunluğunu 14 km’ye çıkardık. Bu 
çalışmalar ile Doğu Karadeniz’in en büyük ilk 
ve tek kayak merkezi Ordu’da olacak.

Bununla yetinmedik ve çam ormanlarının 
arasında dağ evi mimarisi özelliği taşıyan 12 
adet bungalov ev inşa ederek turizmin hiz-
metine kazandırdık. Bungalov evler özellikle 
kış döneminde büyük ilgi gördü. Bu çalışma 
ile Bursa’da Uludağ, Erzurum’da Palandö-
ken, Kayseri’de Erciyes gibi Karadeniz’de de 
Çambaşı kayak merkezini cazibesini her yıl 
artıran bir turistik merkez haline getirmeyi 
hedefliyoruz. Mesudiye Keyafalan, Kabadüz 
Çambaşı ve Aybastı Perşembe yaylalarımız-
da kış şenlikleri düzenledik. Yaylalarımız bu 
projelerimiz ile büyük canlılık kazandı. Yay-
lalarımızda yazın açık kışın kapalı olan bü-
tün işyerleri başlattığımız bu sinerji ile artık 
kışın da açılıyor ve oralara büyük canlılık ka-
tıyor. Bu da sosyal belediyeciliğin bir örneği.

Bunun yanı sıra denizden yaklaşık 500 
metre yükseklikte şehrin manzarasını tele-
ferik ile veya tepede yer alan tesisler saye-
sinde izleyebileceğiniz ve ayrıca yamaç pa-
raşütü yapabileceğiniz harika bir misafir 
odası Boztepe’nin çehresini değiştirdik. Ta-
mamen yeni bir konsept ile cazibesini art-
tırdık, ayrıca trafiğe kapatarak tamamen 
yayalaştırdık. Yine Boztepe’de yöre mimari-
siyle inşa ettiğimiz 11 dairelik 5 adet villa tipi 
otel ile 1 adet restoran bölgeye ayrı bir cazi-
be kazandıracak. Mitolojide zenginliği ve ik-
tidarı sembolize eden ‘altın post’ efsanesinin 
yayıldığı, Karadeniz sahili boyunca üzerinde 
kilise bulunan tek yarımada olma özelliği-
ni taşıyan Yason Burnu’nun turizm cazibe-
sini arttırmak için düzenlemeler yapıyoruz. 
Halen devam eden düzenlemeler bittiğinde 
bölgenin turistik cazibesi daha da artacak. 
Ünye ilçesindeki Çamlık, halkımızın isteği 
doğrultusunda yeniden düzenleniyor. 

Gölköy ilçe merkezine 17 km mesafede 
bulunan krater gölü olan 26.5 hektar bü-
yüklüğündeki tabiat parkımız olan Ulugöl 
de, 4 mevsim romantizmiyle renk armoni-
si sunar. Ulugöl’ün çevre düzenlemeleri ya-
pılarak tanıtımına ağırlık vereceğiz. Bu ara-
da havaalanından çıkan bir turisti Ordu’nun 
sahilindeki turistik alanlardan iç bölgeler-
deki yaylalara, oralardan tekrar havaala-
nına getirebilecek turistik turlar öncelik-
lerimiz arasındadır. Bu amaçla 155 turistik 
nokta belirledik. Bu 155 noktada kaya me-
zarları, kiliseler, şelaleler, kanyonlar, tari-
hi camiler bulunuyor. Bunların 60 tanesini 

etüt ettik. Şu anda rotaların haritasını çı-
karıyoruz. 

Kırsal alanda tarihi evlerimizi restore 
ederek eko-turizme açıyoruz. Bu evlerde 
kalan yerli ve yabancı turistler ‘köy yaşantı-
sını’ yaşayabilecekler. Bu aynı zamanda kır-
sal alandaki vatandaşlarımız için bir gelir 
kapısı olacak. 

Kısacası, Ordu’da turizmi 3 aya değil 12 ay 
boyunca yaşanabilecek, toplumun turizm 
olgusunu 4 mevsim doya doya yaşayabile-
ceği, ekonomik, sosyal ve istihdam alanları 
oluşturacağı bir alan yapmak için sıkı bir ça-

lışma gerçekleştiriyoruz.

“ORDU’DA VİZYON PROJELERE 
AĞIRLIK VERİYORUZ”

Ordu’nun belli başlı sorunları nelerdir? 
Sorunların çözümüne yönelik neler yapı-
yorsunuz? 

Ordu’da işsizlik ve istihdam önemli. Bu 
nedenle ekonominin gereği olarak bu ko-
nuya önem veriyoruz. Bu anlamda çok cid-
di adımlar attık. 10 senede yapılabilecek ça-
lışmaları hızlı bir şekilde gerçekleştiriyoruz. 
Bizim avantajımız hükümet ve Cumhurbaş-
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kanımızla olan ilişkilerimizin yakın olması. 
Ben bu avantajı Ordumuzun lehine kullan-
mak istiyorum.

Ordu’yu önümüzdeki süreçte 30 bin kişi-
nin OSB’lerde çalıştığı bir şehir yapmak is-
tiyoruz. 3 yeni OSB’nin kamulaştırma çalış-
maları sürüyor. Şu an OSB’lerde çalışan kişi 
sayısı 10 bini aşmış durumda. İlave 18 bin is-
tihdam oluşturacak çalışma yapılıyor. Önü-
müzdeki 5 yıl içinde 3 milyon turist hedefi-
miz, üniversite açısından da 50 bin öğrencili 
bilim şehri Ordu planlamamız var. Tarımda-
ki çalışmaları 5 yıl içinde bitirebilirsek, veri-
mi artırıcı çalışmaları neticelendirebilirsek, 
Ordu ekonomisi şaha kalkar. 

Ordu’yu hem ekonomik ve sosyal yönden 
hem de stratejik açıdan büyütmek için bü-
yük düşünüyoruz. Bunun için vizyon proje-
lere ağırlık veriyoruz. Bunları; başlıca Ka-
radeniz-Akdeniz yolu, Ünye Port ve fındık 
sanayisi üzerine yapılan çalışmalar olarak 
değerlendirebiliriz. 

Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanlığı yaptı-
ğım dönemde başlattığım Karadeniz-Akde-
niz yolunun 2021 yılı içinde açılacak olması 
da Ordu’ya başka bir pencere daha açacak-
tır. Karadeniz’den Akdeniz’e deniz yolu veya 
kara yolu ile ihraç ürünü götürülmek isten-
diğinde Türkiye’nin etrafını dolaşmak ge-
rekiyor. Yani bir gemi Karadeniz’den yola 
çıkıyor, Marmara’ya geçiyor, oradan Ege 
üzerinden Akdeniz’e ulaşıyor. Akdeniz’e de-
niz yoluyla 78 saat olan mesafe, Karadeniz - 
Akdeniz otoyoluyla 12 saati aşmıyor. 

Ünye Port’u ise tüm Karadeniz Bölgesi’ni 
kapsayan, Türk Cumhuriyetleri’ne de hiz-
met verecek yatırım ve işletme anlayışıyla 
tasarladık. Karadeniz’in en büyüğü olacak 
olan bu liman Türkiye’yi de Karadeniz’de li-
der konumuna getirecektir. Akdeniz Böl-
gesi’nden Karadeniz ülkelerine ihracat ya-
pılmak istendiğinde bu yoldan karayolu ile 
gelen ihraç ürünleri, Ordu-Ünye konteyner 
limanından Karadeniz etrafındaki ülkelere 
rahatlıkla ulaşabilecek. Halen bu yol üzerin-
deki illerin Karadeniz ülkelerine yıllık ihra-
cat miktarı toplam 1.4 milyar dolar. Orta ve 
uzun vadede bu rakam çok daha artacak. 
Dolayısıyla bu vizyon proje ile Ordu ve Kara-
deniz daha da önem kazanacak.

Bunun yanında bir havza ıslah projesi-
ni ekonomik, sosyal ve kırsal bir kalkınma 
hareketine dönüştürüyoruz. Ordu nüfusu-
nun 3’te 1’inin yaşadığı, 7 ilçeyi ve Sivas ile 
Tokat’ın bir kısmını kapsayan Bolaman hav-
za projesi başlattık. Dünya Bankası’ndan 
Türkiye’de sadece bu proje için 300 milyon 
dolarlık bir hibe sağlandı. Proje kapsamın-
da havza üzerinde yeni altyapı ve su tesis-
leri kurulacak, ekonomik, sosyal ve istih-

dam getirici projeler uygulanacak. Daha 
önce susuzluk, sel, taşkınlar, kırsal göç gibi 
problemlerle anılan bölge, kırsal kalkınma 
projeleri, yöre insanına ekonomik istihdam 
sağlayan ve eko-sistemiyle anılan bir hav-
zaya dönüşecek. 

Diğer taraftan, tarıma dayalı sanayimiz-
de bizim için en önemlisi fındık. Çünkü, Tür-
kiye fındık üretiminin yüzde 35’ini gerçek-
leştiriyoruz. Fındık üretiminde, Türkiye’de 
ve dünyada birinciyiz. Fındıktan da çok cid-
di bir ihracat yapıyoruz. Fındığı mamul ve 
yarı mamul ürün olarak da işliyoruz. Bü-
yükşehir Belediyesi olarak, iştirak şirke-
timiz ORTAR vasıtasıyla fındıklı çikolata 
üretimine başladık. Biz fındığı çuvaldan kur-
tarıp mamül ürün haline dönüştürerek ih-
racat, istihdam ve katma değerini yükselt-
meyi hedefledik. Fındık sadece ürün olarak 
satıldığında yılda 2- 2.5 milyar dolar dö-
viz getiriyor. Ancak çikolata olarak 
satıldığında yılda 8 milyar dolar 
döviz geliri sağlıyor. 

Biz de bu yüzden butik çi-
kolata yapımına başladık. Ya-
kın hedefimiz Ordu’yu Tür-
kiye’nin çikolata merkezi 
yapmak. Fındığın bir de ya-
kacak olarak kullanılan ka-
buğu var. Kabuğundan da 
aktif karbon yapacağız ve 
sularımızı artık yerli üre-
tim aktif karbonlarımızla 
temizleyeceğiz. Türkiye’de 
ilk olacak. Yani, fındıkta 
üretim, satış ve istihdam 
alanlarında klasik anla-
yıştan çıkarak yeni kon-
sept değişikliği yapmaya 
başladık. 

Çikolata Atölyesi’n-
de çikolata satışları-
mız başladı. Burada-
ki amacımız dünyanın 

“Tüm uğraşımız ekonomik, sosyal, tarım, üretim, verimlilik, 
istihdam ve yeni iş kaynakları oluşturmak üzerine oldu. Bu 
yatırımlarla Ordu birkaç yıl sonra bölgenin lojistik merkezi 

haline gelecek. Biz, yeni bir şehir vizyonu çiziyoruz. 
Yarına dair bir projeksiyon, bir öngörünüz yoksa planlama 
yapmanız da mümkün değil. Ordu, önümüzdeki 5 yıl içinde 

Karadeniz’de parmakla gösterilecek bir şehir haline gelecek. 
İhracatı, ekonomiyi, istihdamı daha fazla artıracak yol ve 

yöntemleri kullanmak için tüm gayreti gösteriyoruz.”
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en iyi fındığıyla en güzel çikolataları yap-
mak. Çikolatalarımızı Kybele markası adı 
altında üretiyoruz. Bildiğiniz gibi fındık ge-
lirimiz iki buçuk milyar dolar ancak fındığı 
çikolataya çevirdiğimizde 8 milyar dolar ka-
zanç elde ediliyor. Bu anlamda Büyükşehir 
Belediyesi olarak Gülyalı ilçemizde deniz ke-
narında kurduğumuz Çikolata Atölyesi’nde 
çikolata üretiyor, Çikolata Kafe’de de satışı-
nı gerçekleştiriyoruz. Ordulu hanımlarımı-
zın maharetleriyle yapılan çikolatalarımız-
la Türkiye’de yeni bir hareket başlatıyoruz. 

Pandemi sürecinde tarımın önemi daha 
da arttı. Ancak biz buna hazırlıklıydık. Gö-
reve geldiğimizde nitelikli tarım yapılmasını 
sağlamak, bunu ekonomik kazanca ve sosyal 
kalkınmaya dönüştürmek için tarım şirke-
ti kurduk. Çiftçilerimize yaklaşık 150 bin seb-
ze fidesi, 330 Bafra ırkı koyun, 4 bin kaz ve 
yüzlerce Pekin ördeği dağıttık. 19 ilçemizden 
11’inde çiftçiler için 40 sera kurduk. Süt üre-
timinin yapıldığı ilçelerde süt evleri inşa ettik.

Hanım kardeşlerimiz için arı sütü üretimi 
için eğitim ve kurslar verdik. Bugün gelinen 
noktada arı sütü üreterek kilogram başına 
7 bin lira kazanıyorlar. Yumurta üreticileri-
miz kepenk kapatacak noktaya gelmişti. 10 
bin tavuk dağıtıp bugün yılda 3 milyon adet 
yumurta üretimi yapılacak seviyeye gelme-
sini ve bu yumurtaları büyük marketlere 
satarak ekonomik kazançlarının artmasını 

HEDEFLERİMİZ ÇOK BÜYÜK: “Ordu’yu önümüzdeki süreçte 
30 bin kişinin OSB’lerde çalıştığı bir şehir yapmak istiyoruz. 

3 yeni OSB’nin kamulaştırma çalışmaları sürüyor. Şu an 
OSB’lerde çalışan kişi sayısı 10 bini aşmış durumda. İlave 

18 bin istihdam oluşturacak çalışma yapılıyor. Önümüzdeki 
5 yıl içinde 3 milyon turist hedefimiz, üniversite açısından da 
50 bin öğrencili bilim şehri Ordu planlamamız var. Tarımdaki 
çalışmaları 5 yıl içinde bitirebilirsek, verimi artırıcı çalışmaları 

neticelendirebilirsek, Ordu ekonomisi şaha kalkar.” 

“Enerji ve Tabii Kaynaklar 
Bakanlığı yaptığım dönemde 
başlattığım Karadeniz-Akdeniz 
yolunun 2021 yılı içinde açılacak 
olması da Ordu’ya başka bir 
pencere daha açacaktır”
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sağladık. Sözleşmeli tarım uygulaması baş-
latarak yöremizde üretilen organik ürünle-
rin pazarlanmasını sağlıyoruz. 

Fındık bizim bölgemizin can damarı. An-
cak hasat işçisi eksiği vardı. Bu sebeple il dı-
şından işçi getiriliyordu. Biz kurduğumuz 
tarım şirketi vasıtasıyla “Fındığa Büyükşe-
hir Eli Dokunuyor’ projesi başlattık ve sigor-
talı fındık işçi ekipleri oluşturduk ve hasat 
işçiliği için il dışına çıkan paranın il ekono-

misinde kalmasını sağladık. Bu çalışmamız 
diğer illere örnek oldu. Pandemi sürecinde 
fındık işçisi açığının arttığını gördük. “Fındı-
ğa Büyükşehir Eli Dokunuyor’ projesinin çı-
tasını yükselterek ‘Fındık dalda, aklın işçide 
kalmasın’ projesi uygulayarak oluşturduğu-
muz platform ile işçi-işvereni bir araya geti-
rerek hem hasat döneminde ortaya çıkması 
muhtemel bir problemin önüne geçtik hem 
de tarım istihdam sayısını artırdık.

Bu arada enerji yatırımlarımıza başladık. 
Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanı olarak gö-
rev yaptığımız dönemde Türkiye’nin enerji 
geleceğinin planlamasını yapmış ve bir viz-
yon belirlemiştik.

Bu planlamalarımız arasında enerjide dışa 
bağımlılığı azaltmak amacıyla yenilenebi-
lir enerji kaynakları alanında rüzgâr enerji 
santralleri kurulması bulunuyordu. O dönem-
de belirlediğimiz hedef doğrultusunda rüzgâr 

“Karadeniz’de Çambaşı 
kayak merkezini cazibesini 

her yıl artıran bir turistik 
merkez haline getirmeyi 
hedefliyoruz. Mesudiye 

Keyafalan, Kabadüz 
Çambaşı ve Aybastı 

Perşembe yaylalarımızda kış 
şenlikleri düzenledik.”
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enerji santralleri bugün Türkiye elektrik ihti-
yacının yaklaşık yüzde 10’unu karşılıyor.

Ordu Büyükşehir Belediyesi olarak yatı-
rım planlamalarımız arasında rüzgâr ener-
ji santralı da bulunuyor. Büyükşehir Beledi-
yesi olarak destek ve öncülüğümüzde lisans 
alarak üretime başlayacak Ordu Enerji A.Ş 
firması rüzgârı en sert esen bölgelerden 
biri olan Akkuş’un Argan yaylasında rüz-
gâr enerjisi santrali (RES) kuruyor. Bu amaç-
la türbinlerini getirmeye başlayan firma 65 
metre uzunluğunda ve 18 ton ağırlığındaki 
4MW’lı türbin kanatları Akkuş ilçesi Argan 
Yaylası’na taşımaya devam ediyor. Ordu ya-
kın bir zamanda enerji ile anılan şehirler-
den birisi olacak.

Sonuç itibariyle; tüm uğraşımız ekono-
mik, sosyal, tarım, üretim, verimlilik, istih-
dam ve yeni iş kaynakları oluşturmak üze-
rine oldu. Bu yatırımlarla Ordu birkaç yıl 
sonra bölgenin lojistik merkezi haline gele-
cek. Biz, yeni bir şehir vizyonu çiziyoruz. Ya-
rına dair bir projeksiyon, öngörünüz yok-
sa planlama yapmamız da mümkün değil. 
Ordu, önümüzdeki 5 yıl içinde Karadeniz’de 
parmakla gösterilecek bir şehir haline gele-
cek. İhracatı, ekonomiyi, istihdamı daha faz-
la artıracak yol ve yöntemleri kullanmak 
için tüm gayreti gösteriyoruz. 

“KÜLTÜR-SANAT ALANINDA 
OLDUKÇA CANLI BİR İLİZ”

Ordu Büyükşehir Belediyesi olarak kül-
tür-sanat alanında ne gibi çalışmalar yü-
rütüyorsunuz? 

Ordu kültür sanat alanında oldukça can-
lı bir il. Cumhuriyetin ilk yıllarından tiyatro, 

piyes sahneleyen, kültür ve sanat canlısı in-
sanların bulunduğu bir şehirde yaşıyoruz. 
Ayrıca dünyada ender görülecek nitelikte 
56 yıldır perdelerini kapatmayan Ordu Bü-
yükşehir Belediyesi Karadeniz Tiyatrosu’na 
(OBBKT) sahibiz. Bu tiyatrodan yetişenler 
TV’lerde yayınlanan dizi ve filmlerde önem-
li oyunlarda rol aldı. Yine 1940 yılında bele-
diye tarafından kurulan ve müzisyen eki-
bin emekli olmasından dolayı dağılan bando 
takımını Ordu Büyükşehir Belediyesi Kent 
Orkestrası adıyla yeniden kurduk. Orkest-
ramız kısa sürede konser ve gösterileriyle 
güzel ve takdir edilecek işlere imza attı. Yine 
sanat galerilerimiz her ay birbirinden sa-
natçı, yazar ve ressamlarımızın eserleri ve 
sergisiyle ziyaretçilerine kapı açıyordu. Ger-
çi pandemi döneminde bu organizasyonlar 
yapılamasa bile bu sürecin sonunda sanat 
galerimizi yeniden canlandıracağız.

“Hanım kardeşlerimiz için arı sütü üretimi için eğitim ve kurslar 
verdik. Bugün gelinen noktada arı sütü üreterek kilogram başına 
7 bin lira kazanıyorlar. Yumurta üreticilerimiz kepenk kapatacak 
noktaya gelmişti. 10 bin tavuk dağıtıp bugün yılda 3 milyon adet 
yumurta üretimi yapılacak seviyeye gelmesini ve bu yumurtaları 
büyük marketlere satarak ekonomik kazançlarının artmasını 
sağladık. Sözleşmeli tarım uygulaması başlatarak yöremizde 
üretilen organik ürünlerin pazarlanmasını sağlıyoruz.” 

KİBELE HEYKELİ, ÇİKOLATA MARKASI OLDU
Ordu Büyükşehir Belediyesi, Doğu 
Karadeniz’in ilk arkeolojik kazılarının 
yapıldığı 2300 yıllık antik Kurul Kalesi’nde 
bulunan Kibele (Kybele) heykelinin isim 
patentini alarak çikolata markası haline 
getirdi. Bu amaçla kurulan üretim tesisinde 
çikolata üretimi ve satışı başladı.
Çikolata Atölyesi’nde üretimi yapılan 
çikolataya, kentteki Kurul Kalesi’nde 2016 
yılında yapılan arkeolojik kazıda 2 bin 
100 yıllık heykeli bulunan, mitolojide “Ana 
Tanrıça” olarak anılan Kybele’nin adı verildi. 
İştirak şirketi ORTAR tarafından tamamen 
Kybele ve Ordu konseptli üretilen çikolatalar; 
fındık, bal, kokulu üzüm, mavi yemiş, ısırgan 
gibi Ordu’da bulunan sebze ve meyvelerden 
yapılıyor. Kurum ve kişisel workshoplarla 
Çikolata Kafe’de, kendi çikolatanızı kendi 
tercih ettiğiniz içeriklerle hazırlama imkanı 
sunuluyor. Denize sıfır manzarasıyla 500 
metrekare alanda, çikolatanın yapımındaki 
her aşamaya tanık olunuyor.
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1949 yılında Ordu’da doğan Dr. Mehmet Hilmi Gü-
ler, ilk ve ortaokulu Ordu’da İsmet Paşa İlk ve Orta-
okullarında bitirerek; 1966 yılında Ordu Lisesi’nden, 
1972 yılında Orta Doğu Teknik Üniversitesi (ODTÜ)’n-
den Metalurji Mühendisi olarak mezun oldu. Aynı 
üniversiteden master ve doktora derecelerini aldı.

Sırasıyla ODTÜ Mühendislik Fakültesi Metalurji 
Mühendisliği Bölümü’nde Yarı-zamanlı Asistan, Gazi 
Üniversitesi Mühendislik Fakültesi Makine Mühen-
disliği Bölümü’nde Tam-zamanlı asistan olarak ça-
lıştı, öğretim üyeliği yaptı. Malzeme ve İmal Usulleri 
dersleri verdi. 

1976 yılında, Türk Uçak Sanayii AŞ’ya (TUSAŞ) gir-
di. Grup Başkanı olarak, çeşitli uçak ve uçak sis-
temlerinin seçimi, proje değerlendirme, tezgâh ve 
teknoloji seçiminde görev aldı. 1979 yılında araştır-
macı olarak TÜBİTAK’a geçti. Sırasıyla; Uzman Yar-
dımcısı, Uzman, Bölüm Başkanı, Müdür ve Başkan 
Yardımcısı görevlerinde bulunarak, Yönetim Kuru-
lu’na seçildi. Bilim ve Teknoloji Politikasına ilişkin ça-
lışmalara ek olarak, Roket Teknolojisi ve Silah Sis-
temleri üzerine yapılan araştırma ve geliştirme faa-
liyetlerinde görev aldı.

Yaptığı doktora çalışması ile özellikle, roket mo-
tor boruları ve lançer yapımında kullanılan kompoze 
malzeme üretim teknolojisi ve malzeme özellikle-
rinin tespiti konusunda uygulamaya dönük bilimsel 
katkılarda bulundu. 

Türkiye; Ereğli Demir Çelik AŞ’de (ERDEMİR) Yö-
netim Kurulu’nda beş yıl (1985-1991) süreyle görev 
yaptı. ERDEMİR’deki görevi süresince; maliyeti dü-
şürmek, verim ve kaliteyi artırmak gayesiyle de-
mir-çeliğin ana girdileri üzerine uzun süreli ve ge-
niş çaplı çalışmalar başlattı. Bunları, Komisyon Baş-
kanı sıfatıyla aktif katılımda bulunarak yürüttü. Bu 
çalışmaların hepsi tamamlanarak uygulamaya ko-
nuldu. 1991 yılında Makine ve Kimya Endüstrisi Kuru-
mu (MKEK)’na Yönetim kurulu başkanı olarak atandı. 
Yerli silah sanayinin gelişmesine katkılarda bulundu. 
Ordu’da, Ordu Sanayici ve İşadamları Derneği (OSİ-
AD)’nin Kurucu Genel Sekreterliğini yaptı. Ordu iline 
ait çeşitli özgün yatırım ve kalkınma projeleri hazır-
ladı. 1994 yılında İstanbul Büyükşehir Belediyesine 
geçti. İstanbul Büyükşehir Belediyesi’nde İGDAŞ ‘ta 
Yönetim Kurulu Üyesi ve Murahhas Üye (CEO) olarak 
görev aldı. İstanbul’da hava kirliliğine karşı doğalga-
zın yaygınlaştırılması için yoğun biçimde çalıştı. Özel 
projeler yürüttü. Büyükşehir Belediyesine ait şirket-
lerin yönetiminde bulundu. 

1996-1997 yıllarında Etibank Genel Müdürü ve Yö-
netim Kurulu Başkanı ve aynı zamanda Türkiye’de-
ki tüm üretimlerden sorumlu Başbakanlık Başda-
nışmanı olarak çalıştı. Etibank Genel Müdürlüğü 

döneminde Bor ve Trona (Doğal Soda), Krom yatı-
rımlarına ağırlık vererek yeni projeler başlattı. AK 
Parti’nin kuruluş çalışmalarına katılarak, AK Parti 
Kurucu Üyesi oldu ve AK Partinin programını hazır-
layanlar arasında yer aldı. MKYK Üyeliği ve AR-GE’ 
den Sorumlu Genel Başkan Yardımcılığı yaptı. Oluş-
turduğu özel çalışma gruplarıyla AK Parti’nin “Türki-
ye Perspektifi ve Proje Alanları” adlı çalışmayı hazır-
ladı. Türkiye’nin temel ihtiyaçlarını kapsayan bu 12 
proje alanı ve bunların alt detay projeleri hazırlana-
rak 3 Kasım 2002 seçimlerinden sonra oluşturulan 
bakanlıklara dağıtıldı. 3 Kasım 2002’de Ordu’dan AK 
Parti milletvekili seçildi. 58, 59 ve 60. Hükümetlerde 
2002-2009 yılları arasında Enerji ve Tabii Kaynaklar 
Bakanlığı görevini yürüttü.

Bakanlığı döneminde; “Enerji Arz Güvenliği” baş-
ta olmak üzere, Enerji Verimliliği (ENVER), rüzgâr, 
hidroelektrik türbinlerinin, sondaj  makinelerinin ve 
güneş panellerinin yerli yapımı YERSAN Hareketi, 
Hidrojen Enerjisi ve özel bor bileşikleri üzerine öz-
gün yeni çalışmalar başlattı. Geniş katılımlı çalışma 
grupları oluşturarak, Genel Müdürlerle birlikte il il 
Türkiye’yi gezerek projelerin bizzat tanıtımını yaptı. 

 
Bu dönemde aşağıdaki uluslarası projeler sa-

yesinde
n Bakü-Tiflis-Ceyhan (BTC) Boru Hattı Projesi, 
n Bakü-Tiflis-Erzurum (BTE) Şahdeniz Doğalgaz 

Boru Hattı Projesi, 
n Türkiye-İtalya-Yunanistan Doğalgaz Boru Hat-

tı Projesi, 
n Türkiye-Bulgaristan-Romanya-Macaristan ve 

Avusturya arasındaki NABUCCO Doğalgaz Boru Hat-
tı Projesi, 
n Yer altı doğalgaz depoları, 
n Özel Ceyhan Enerji Bölgesi,  
n Türkiye-İsrail Petrol, Doğalgaz, Elektrik, Su ve 

Fiber Optik İletim Hattı Projesi, 
n Türkiye-İsrail-Hindistan petrol taşıma projesi, 
n Türkiye-Mısır Arasındaki Arap Doğalgaz Boru 

Hattı Projesi, 

n Türkiye Kıbrıs Su Boru Hattı Projesi, 
n UCTE (Türkiye Avrupa Elektrik İletim Hattı) 

Projesi, 
n Kuzey Afrika Ülkeleri ile Türkiye Arasındaki 

MED ring Elektrik İletim Hattı projesi, 
n Yunanistan, Suriye, Irak, İran, Gürcistan gibi 

komşularımızla kurulan elektrik iletim hatları, do-
ğalgaz, petrol ve su ortak projeleriyle Türkiye; bir 
enerji merkezi konumuna geldi.

Ayrıca bu dönemde bir ilk olarak; “Enerji Envan-
teri” çalışmaları ile Türkiye’nin Rüzgar, Güneş, Jeo-
termal, Biomas, Kömür ve Maden Haritaları çıkarıl-
dı. Başta bor, linyit altın olmak üzere madenler ve 
endüstriyel mineraller konusunda yer altı zengin-
liklerinin ekonomiye katılması için yoğun çalışma-
lar yapıldı. 

Daha önce işletilmeyen kömür işletmeleri ekono-
miye kazandırıldı. AK Parti’nin sosyal politikaları ge-
reğince Türkiye’de bir ilk olarak; yaklaşık 10 milyon 
ton kömür bu dönemde yıkanıp, paketlenerek dar 
gelirli vatandaşlarımıza dağıtıldı. 

Yine bu dönemin önemli projelerinden biri olan; 
Karadeniz’de petrol ve doğalgaz arama ve tarama 
çalışmaları başlatılarak tamamlandı. Peşinden Ka-
radeniz’de derin deniz sondajları başlatıldı. Yerli do-
ğalgaz üretilerek kullanıma sunuldu. Bu sayede, do-
ğalgaz kullanan illerin sayısı 9 ilden 66 ile çıkarıldı. 
İllerin hava kirliliği ile mücadelesine katkıda bulu-
nularak, Türkiye’nin önemli sorunlarından biri olan 
hava kirliliği giderildi. 

Elektrik, petrol ve tüpgaz yasalarıyla Enerji Piya-
sasının serbestleşmesi sağlanarak, rekabet ortamı 
oluşturuldu. Bu arada petrol istasyonları modernize 
edilerek halkımızın hizmetine sunuldu. 

Elektrik üretiminde özel sektörün önü açılarak, 
kamuya yük olmadan yapılan yatırımlar sayesin-
de, Türkiye Elektrik ithal eden ülke konumundan çı-
karak, elektrik ihraç eden ülke konumuna getirildi. 
Türkiye’de “Enerji Bilinci” ve güvenli “Yatırım Ortamı” 
oluşturularak yatırımlar Anadolu’da tabana yayıldı, 
30 kadar olan yatırımcı sayısı 3.000’e çıktı. Ilısu, Yu-
sufeli, Boyabat gibi barajlar ve Konya Mavi Tünel gibi 
projeler başlatıldı. Yenilenebilir enerji alanında, rüz-
gar, hidroelektrik ve jeotermal yatırımlarında büyük 
artışlar sağlandı. 

Dr. Mehmet Hilmi Güler, Bakanlık görevinden ay-
rıldıktan sonra, TBMM AGİTPA (Avrupa Güvenlik ve 
İşbirliği Teşkilatı Parlamenter Asamblesi) Türk Gru-
bu üyeliğine seçildi. Enerji arz güvenliği başta olmak 
üzere uluslararası alanda AGİT bünyesinde görev 
yaptı. Halen Turkcell Yönetim Kurulu Üyeliği devam 
ediyor. Dr. Mehmet Hilmi Güler, evli ve iki çocuk ba-
bası olup ileri düzeyde İngilizce biliyor.

DR. MEHMET HİLMİ GÜLER’İ YAKINDAN TANIYALIM


